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Zápis č. 8 

z jednání Komise pro legislativu 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 5. 10. 2022 

 

 

Přítomni: Nepřítomni: 

JUDr. Martin Budiš  

Petr Haltmar  

Martin Hlatký  

PhDr. Rostislav Hrdiborský Omluveni: 

Mgr. Petr Karlík  

Roman Karšulín  

Mgr. Dominika Kovaříková  

Mgr. Eliška Majorová  

Bc. Kamila Navrátilová  

Mgr. Dagmar Nováková  

Mgr. Martina Radkovičová  Hosté: 

Marek Stratilík  

Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora   

Mgr. et Mgr. Ondřej Vlček   

Arnošt Vogel   

Program: 

1. Přivítání zúčastněných 

2. Teze návrhu novelizace zákona o obcích, o krajích  

3. GDPR - ochrana osobních údajů v rámci činnosti komise 

4. Různé 
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Zápis: 

Jednání komise bylo zahájeno ve 13:30.  

 

1. Přivítání zúčastněných 

Přítomné přivítal předseda komise pan Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora.  Poté předseda 
komise předal jmenovací dekrety několika členům komise, kteří jej dosud nepřevzali 
vzhledem k tomu, že většina dosavadních jednání komise probíhala dálkovým 
způsobem. 

Následně se předseda komise dotázal, zda má někdo návrh na doplnění programu 
jednání. Žádný návrh na doplnění programu nebyl přítomnými členy komise předložen 
a všichni přítomní členové komise vyjádřili souhlas s programem jednání. 

2. Teze návrhu novelizace zákona o obcích, o krajích  

Předseda komise  Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora uvedl že úprava zákonů o obcích a o 
krajích nepochybně úzce souvisí s činností komise a dále shrnul stručně obsah tezí 
návrhu novelizace obou zákonů. Poté otevřel diskuzi nad materiálem. Mgr. Dominika 
Kovaříková se zajímala o původ materiálu. Předseda komise uvedl, že jde o materiál 
z Asociace krajů ČR a tento obdržel od garanta komise Mgr. Dalibora Horáka, 2. 
náměstka hejtmana. Tajemnice komise Mgr. Šárka Calábková doplnila, že na podzim 
loňského roku na jednání Zastupitelstva Olomouckého kraje v souvislosti 
s poskytováním pomoci pro obce postižené tornádem byla zmíněna potřeba 
operativnějšího řešení rozhodování orgánů kraje v případech živelných událostí a 
v odbor majetkový, právní a správních činností Krajského úřadu Olomouckého kraje 
následně zpracovával v reakci na průběh jednání rozbor rozdělení rozhodovacích 
pravomocí mezi orgány kraje z hlediska operativnosti rozhodování a možností 
případných změn zákona. S obsahem rozboru pak přítomné členy komise podrobněji 
seznámila. Bc. Kamila Navrátilová následně podotkla, že v krizových situacích obce 
vítají jakoukoli pomoc a problém většinou nebývá s přijetím pomoci. Mgr. Dominika 
Kovaříková konstatovala, že první bod tezí – navýšení limitů při rozdělení kompetencí 
mezi zastupitelstvo a radu – se ale netýká krizových situací. Tajemnice komise sdělila, 
že nastavení limitů v zákoně je stále stejné od přijetí zákona, tedy více než 20 let, a 
konstatovala, že OMPSČ ve svém rozboru dospěl také k závěru, že úprava limitů je 
nejvhodnějším řešením, ačkoli by byla platná i mimo období krizového stavu, nicméně 
by se tak, vedle zohlednění inflace, současně napomohlo i operativnosti při 
poskytování pomoci k řešení živelných pohrom. Poté se členové komise shodli, že 
navýšení finančních limitů při rozdělení kompetencí mezi zastupitelstvo a radu 
považují za vhodné. 

Následně předseda komise Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora uvedl, že pokud by měli 
členové komise k problematice ještě nějaké náměty, mohou je zaslat tajemnici komise. 

3. GDPR - ochrana osobních údajů v rámci činnosti komise 

Předseda komise konstatoval, že členům komise byly rozeslány materiály 
Olomouckého kraje k ochraně osobních údajů, a to Směrnice Rady Olomouckého 
kraje č. 2/2018, kterou se vydává Systém zpracování a ochrany osobních údajů, a 
Směrnici Olomouckého kraje, kterou se vydává Systém řízení bezpečnosti informací. 
Členové komise potvrdili, že se seznámili s obsahem dokumentů a  toto seznámení se 
potvrdili na místě svým podpisem.  
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4. Různé 

PhDr. Rostislav Hrdiborský podotkl, že by se měl plně využít odborný potenciál Komise 
pro legislativu Rady Olomouckého kraje, jejíž součástí jsou právníci, ekonomové a 
další specialisté. 

Předseda komise  Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora připoměl členům komise, aby případné 
změny ve svých osobních a kontaktních údajích vždy nahlásili tajemnici komise. 

Dále předseda komise konstatoval, že příští jednání komise předpokládá na přelomu 
listopadu a prosince letošního roku.  

 

Jednání bylo ukončeno ve 13:50 hod. 

 

 

 

V Olomouci dne 5.10. 2022                                             …………………………………….. 

Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora 
předseda komise 

Přílohy:  Prezenční listina 


